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REVISTA PRESEI 
 

 Cine este Marcel Ciolacu, noul preşedinte al Camerei Deputaţilor/ În urmă cu 20 de ani apărea într-o poză, la 
vânătoare, cu Omar Hayssam 
Noul preşedinte al Camerei Deputaţilor este Marcel Ciolacu, după votul de miercuri, acesta urmând să îl 
înlocuiască pe Liviu Dragnea, după ce Dragnea a fost încarcerat ca urmare a condamnării în dosarul angajărilor 
fictive de la Direcţia de Protecţie a Copilului Teleorman. 
Marcel Ciolacu a obţinut 172 de voturi, în timp ce Raluca Turcan, susţinută de PNL, USR şi PMP, a primit 100 de 
voturi. 
Reprezentantul UDMR, Kelemen Hunor, a fost votat de 20 de deputaţi. 
Totodată, 11 voturi au fost anulate. 
Camera Deputaţilor a vacantat, miercuri, locul de deputat al lui Liviu Dragnea, dar şi funcţia de preşedinte al 
Camerei Deputaţilor, după ce acesta a fost condamnat la 3 ani şi 6 luni de închisoare cu executare. Pentru şefia 
Camerei Deputaţilor au candidat Marcel Ciolacu (PSD), Raluca Turcan, susţinută de PNL, PMP şi USR, iar din partea 
UDMR Kelemen Hunor. 
Începând cu anul 2002, Ciolacu a fost consilier local şi prefect interimar la Buzău. În martie 2013, prim-ministrul 
de atunci Victor Ponta l-a numit pe Ciolacu în funcţia de consilier onorific, pe probleme de regionalizare şi 
administraţie publică, iar în 2014 Marcel Ciolacu a devenit secretar al Camerei Deputaţilor. 
Între 2007 şi 2008, Ciolacu a condus la Buzău compania primăriei, Urbis Serv. În 2009, Curtea de Conturi Buzău 
constata că firma municipalităţii Buzău, Urbis Serv, condusă de Marcel Ciolacu între 2007 şi 2008, a încheiat ilegal 
un contract cu o firmă deţinută de un coleg de partid – fostul consilier judeţean PSD Dumitru Dobrică, prin care 
municipalitatea buzoiană a fost păgubită cu aproximativ 1,3 milioane de euro. 
În urmă cu aproximativ 20 de ani, Ciolacu apărea în fotografii, la vânătoare alături de Omar Hayssam, condamnat 
pentru terorism după ce a pus la cale răpirea a trei jurnalişti. 
Despre pozele în care apare alături de Omar Hayssam şi mistreţii doborâţi la o vânătoare din Munţii Buzăului, 
Ciolacu a spus, conform Gândul.info, că sunt reale, însă că au fost „tăiate”. În ele apărea şi fostul prefect de Buzău 
Ion Vasile, ulterior ajuns senator PSD, a cărui fiică, fosta jurnalistă Marie-Jeanne Ion, a fost răpită în 2005 în Irak, 
cu concursul chiar al lui Omar Hayssam. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Prima ședință de Guvern, după eșecul PSD și ALDE de la alegeri: Ce proiecte au pus miniștrii pe masă 
STIRIPESURSE.RO vă prezintă proiectele de acte normative care vor fi incluse pe agenda ședinței Guvernului 
României din 30 mai 2019. 
I. PROIECTE DE LEGE 
1. PROIECT DE LEGE pentru aprobarea plăţii cotizaţiei anuale în vederea participării Poliţiei Române la Reţeaua 
Poliţiilor Rutiere din Europa - TISPOL, precum şi pentru completarea anexei nr. 1 la Ordonanţa Guvernului nr. 
41/1994 privind autorizarea plăţii cotizaţiilor la organizaţiile interguvernamentale la care România este parte 
2. PROIECT DE LEGE privind reglementarea fondurilor de investiţii alternative şi pentru modificarea şi completarea 
unor acte normative 
II. PROIECTE DE HOTĂRÂRI 
1. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea Strategiei naţionale de dezvoltare a ecoturismului - context, viziune 
şi obiective - 2019-2029 
2. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind modificarea şi completarea anexei la Hotărârea Guvernului nr. 720/2008 pentru 
aprobarea Listei cuprinzând denumirile comune internaţionale corespunzătoare medicamentelor de care 
beneficiază asiguraţii, cu sau fără contribuţie personală, pe bază de prescripţie medicală, în sistemul de asigurări 
sociale de sănătate, precum şi denumirile comune internaţionale corespunzătoare medicamentelor care se 
acordă în cadrul programelor naţionale de sănătate 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.stiripesurse.ro/


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
3. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind trecerea unor imobile aflate în domeniul public al statului şi administrarea 
Ministerului Sănătăţii prin Sanatoriul Balnear de Recuperare Techirghiol, din domeniul public în domeniul privat al 
statului, în vederea scoaterii din funcţiune, casării şi demolării 
4. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind actualizarea descrierii tehnice şi valorii de inventar ale unui imobil aflat în 
domeniul public al statului şi în administrarea Institutului Regional de Gastroenterologie-Hepatologie 
"Prof.Dr.Octavian Fodor" Cluj-Napoca, unitate din subordinea Ministerului Sănătăţii, precum şi trecerea unei părţi 
a imobilului din domeniul public al statului în domeniul privat al statului în vederea scoaterii din funcţiune, casării 
şi demolării 
5. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea unor acte normative în domeniul programelor guvernamentale de 
garantare în numele şi în contul statului 
6. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea Amendamentului convenit între Guvernul României şi Agenţia 
Internaţională de Cooperare a Japoniei, prin scrisoarea semnată la Tokyo la 5 februarie 2019 şi la Bucureşti la 15 
februarie 2019 la Acordul de împrumut pentru Proiectul privind realizarea legăturii reţelei de metrou cu 
Aeroportul Internaţional Henri Coandă Otopeni - Bucureşti dintre Agenţia Internaţională de Cooperare a Japoniei 
şi România, semnat la Tokyo la 10 martie 2010 
7. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind suplimentarea pe anul 2019 a sumei prevăzute ca justă despăgubire aprobată 
prin Hotărârea Guvernului nr.620/2013 privind modificarea anexei nr.1 la Hotărârea Guvernului nr.1638/2004 
pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivelor de investiţii "Varianta ocolitoare a oraşului 
Bacău, pe DN2 - etapa I", "Varianta ocolitoare a oraşului Braşov, pe DN 1", "Varianta ocolitoare a oraşului Mediaş, 
pe DN 14", "Varianta ocolitoare a oraşului Reghin, pe DN 16 şi DN 15" şi "Varianta ocolitoare a oraşului Târgu 
Mureş, pe DN 13 şi DN 15", precum şi declanşarea procedurilor de expropriere a imobilelor proprietate privată 
care constituie coridorul de expropriere al lucrării de utilitate publică ”Varianta de ocolire Bacău”, precum și 
modificarea și completarea anexei nr. 3 la Hotărârea Guvernului nr. 620/2013 
8. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind înscrierea unui bun imobil în inventarul centralizat al bunurilor din domeniul 
public al statului şi darea acestuia în administrarea Ministerului Transporturilor şi în concesiunea Companiei 
Naţionale Administraţia Canalelor Navigabile S.A. Constanţa 
9. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind suplimentarea pe anul 2019 a sumei prevăzute ca justă despăgubire aprobată 
prin Hotărârea Guvernului nr. 750/2010 privind declanşarea procedurilor de expropriere a imobilelor proprietate 
privată situate pe amplasamentul lucrării de utilitate publică de interes naţional "Modernizarea centurii rutiere a 
Municipiului Bucureşti între A1 - DN7 şi DN2 - A2", precum şi modificarea şi completarea anexei nr. 2 la Hotărârea 
Guvernului nr. 750/2010 
10.PROIECT DE HOTĂRÂRE privind transmiterea unui teren aflat în proprietatea publică a statului din 
administrarea Ministerului Transporturilor în administrarea Ministerului Apelor şi Pădurilor - Administraţia 
Naţională "Apele Române" 
11.PROIECT DE HOTĂRÂRE privind declasificarea informaţiilor cuprinse în documentele referitoare la activitatea 
Ministerului Apelor şi Pădurilor 
12.PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea plăţii contribuţiei voluntare a României, în lei, la bugetul Centrului 
Regional al Organizaţiei Naţiunilor Unite pentru Diplomaţie Preventivă în Asia Centrală în vederea sprijinirii 
finanţării proiectului "Consolidarea cooperării în folosirea cursurilor de apă transfrontaliere din bazinul Mării Aral” 
13.PROIECT DE HOTĂRÂRE privind actualizarea valorii de inventar a unor imobile aflate în domeniul public al 
statului şi administrarea Instituţiei Prefectului - Judeţul Botoşani din subordinea Ministerului Afacerilor Interne 
14.PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru completarea Hotărârii Guvernului nr. 172/2003 privind adaptări instituţionale 
în perspectiva aderării României la NATO, inclusiv organizarea şi funcţionarea reprezentării României la Cartierul 
general al NATO şi la Comandamentul Suprem al Forţelor Aliate din Europa – SHAPE 
15.PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea plăţii contribuţiei financiare voluntare a României pentru perioada 
05 aprilie-31 decembrie 2018 şi anul 2019 către Comitetul de Asistenţă pentru Dezvoltare (DAC) al Organizaţiei 
pentru Cooperare şi Dezvoltare Economică – OCDE 
16.PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea stemei comunei Alexandru cel Bun, judeţul Neamţ 
III. MEMORANDUMURI 
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1. MEMORANDUM cu tema: Proiectele prezentate de România în cadrul Forumului de Afaceri al Iniţiativei celor 
Trei Mări, Slovenia, 5-6 iunie 2019 
2. MEMORANDUM cu tema: Finalizarea negocierilor şi semnarea modificării, prin schimb de scrisori, a 
Memorandumului de Înţelegere între Guvernul României şi Banca Europeană de Investiţii privind Sprijinul pentru 
Proiecte, semnat la Luxemburg la 21 decembrie 2015 şi la Bucureşti la 23 decembrie 2015 
3. MEMORANDUM cu tema: "Aprobarea Negocierii Acordului de cooperare privind prevenirea şi lupta împotriva 
criminalităţii dintre Ministerul Afacerilor Interne din România şi Ministerul Securităţii Publice al Republicii 
Populare Chineze 
4. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea semnării Programului executiv de cooperare ştiinţifică şi tehnologică între 
Ministerul Cercetării şi Inovării din România şi Consiliul pentru Cercetare Ştiinţifică şi Tehnologică din Turcia 
5. MEMORANDUM cu tema: aprobarea raportului negocierii documentelor aferente împrumutului privind 
îmbunătăţirea rezilienţei şi a răspunsului la situaţii de urgenţă, în valoare de 50 milioane euro şi aprobarea 
raportului negocierii documentelor aferente împrumutului privind consolidarea infrastructurii şi a pregătirii 
pentru situaţii critice de urgenţă, în valoare de 40 miloane euro, acordate României de către Banca Internaţională 
de Reconstrucţie şi Dezvoltare (BIRD); aprobarea semnării textelor negociate ale Acordurilor de împrumut dintre 
România și BIRD; acordarea împuternicirilor de semnare a Acordurilor de împrumut, Ministrului Finanțelor Publice 
IV. PUNCTE DE VEDERE 
1. PROIECTE DE PUNCTE DE VEDERE cu privire la 40 iniţiative legislative 
 (Sursa: stiripesurse.ro) 
 
Liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a anunțat continuarea colaborării cu PSD în cadrul coaliției de 
guvernare. "Am să-i propun doamnei prim-ministru să analizeze dacă este nevoie de o remaniere mai largă" 
ALDE rămâne în coaliție cu PSD, dar dorește recalibrarea relațiilor și schimbări în guvern. Călin Popescu Tăriceanu 
a recunoscut că, de multe ori, partidul său a fost pus în fața faptului împlinit și vrea ca aceste situații să nu se mai 
repete. 
"Rezultatul este evident nemulțumitor, nu este rezultatul pe care-l așteptam", a declarat Călin Popescu Tăriceanu, 
referindu-se la alegerile europarlamentare de duminică. O analiză completă a cauzelor care au dus la rezultatul 
defavorabil este în curs de desfășurare, a indicat el. 
Astăzi s-a hotărât "o anumită recalibrare" a relației cu PSD, "pentru ca viitorul coaliției să fie asigurat". 
"Toți colegii au plecat de la premisa că este nevoie de continuitate și stabilitate politică și am solicitat și un vot în 
privința continuării colaborării în cadrul coaliției și la guvern cu PSD-ul și votul a fost covârșitor în favoarea acestei 
soluții. S-au înregistrat numai două abțineri", a declarat președintele ALDE după reuniunea Biroului politic. 
"Nu credem că există o alternativă rezonabilă la actuala coaliție - din câte am văzut, unul din partidele de opoziție 
chiar a declarat că nu vrea să participe la guvernare, adică nu au această capacitate de a-și asuma 
responsabilitatea grea a unei guvernări și, ca atare, în aceste condiții, am decis să continuăm să fim parte a 
actualei coaliții de guvernare.  Sigur că am consultat-o și pe doamna prim-ministru Viorica Dăncilă, și ei au același 
punct de vedere, așa încât vă pot spune foarte clar: vom continua guvernarea", a indicat Tăriceanu. 
Liderul ALDE a solicitat analizarea posibilității unei remanieri mai largi.    
"Am să-i propun doamnei prim-ministru să analizeze dacă este nevoie de o remaniere mai largă sau chiar de o 
restructurare. Nu mă refer numai la persoane, ci mă refer la structura guvernului", a subliniat Călin Popescu 
Tăriceanu.  
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Klaus Iohannis nu îl va accepta pe Titus Corlăţean ca viceprim-ministru pentru parteneriate strategice/ 
Motivul invocat de preşedinte 
Preşedintele Klaus Iohannis nu-l va accepta pe Titus Corlăţean, propunerea PSD pentru funcţia de viceprim-
ministru pentru implementarea parteneriatelor strategice, din cauza modului în care, ca ministru de Externe, a 
organizat alegerile prezidenţiale din 2014, potrivit unor surse politice. 
„Preşedintele Klaus Iohannis nu va accepta propunerea PSD pentru portofoliul de viceprim-ministru pentru 
implementarea parteneriatelor strategice, Titus Corlăţean”, au declarat, pentru MEDIAFAX, surse politice. 
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Potrivit surselor citate, motivul invocat de preşedinte este modul de organizare a alegerilor prezidenţiale de către 
fostul ministru de Externe de atunci. 
Din cauza problemelor la votul din diaspora, Corlăţean a demisionat din funcţia de ministru al Afacerilor Externe 
între cele două tururi de scrutin. 
Premierul Viorica Dăncilă i-a transmis preşedintelui Klaus Iohannis propunerile de numire a noilor miniştri pentru 
portofoliile de viceprim-ministru pentru implementarea parteneriatelor strategice şi miniştri ai Justiţiei, 
Fondurilor Europene şi Românii de Pretutindeni. 
Pentru portofoliul de viceprim-ministru pentru implementarea parteneriatelor strategice ale României a fost 
propus Titus Corlăţean, diplomat de carieră, pentru Ministerul Justiţiei, Ana Birchall, cu specializări aprofundate în 
domeniul juridic, pentru Ministerul Fondurilor Europene a fost propusă Roxana Mânzatu, cu o experienţă de 15 
ani în domeniul afacerilor şi fondurilor europene, iar pentru Ministerul pentru Românii de Pretutindeni a fost 
nominalizată Natalia Intotero, care a mai deţinut acest portofoliu. 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat miercuri dimineaţă că încă nu a vorbit cu preşedintele Klaus Iohannis pentru a 
îl informa despre noile propuneri la ministere, afirmând că le-a cerut celor propuşi să-şi depună toate 
documentele, iar discuţia va avea loc ulterior. 
(Sursa: Mediafax) 

 

 Preşedintele Klaus Iohannis cere demiterea URGENTĂ a miniştrilor Carmen Dan şi Teodor Meleşcanu pentru 
modul în care au fost organizate alegerile 
Preşedintele Klaus Iohannis cere demiterea de urgenţă a miniştrilor de Externe - Teodor Meleşcanu şi de Interne - 
Carmen Dan pentru modul defectuos în care au fost organizate alegerile în ţară şi străinătate. 
"După atâtea probleme, este evident că trebuie să existe şi urmări politice. Cei care nu au organizat 
corespunzător sau au organizat intenţionat prost trebuie să plătească cu funcţia. Atenţie, vorbesc de urmarea 
politică. Că ulterior se găsesc şi alte probleme este o chestiune pe care o vom discuta după ce există prima 
analiză. Aşadar, fiindcă nu au ştiut să îşi dea demisia de onoare, solicit demiterea imediată a ministrului de 
externe şi cel de Interne. Imediat însemnând imediat", a declarat Klaus Iohannis. 
"Nu trebuie să trecem cu vederea problemele grave care au apărut în timpul votării. Probleme grave în 
organizarea acestor două tururi de scrutin, am avut referendum şi europarlamentare. Am avut probleme şi în 
ţară. Foarte mulţi români s-au arătat revoltaţi. Unii au reclamat că au fost puţine ştampile, alţii că au fost puţine 
cabine. Se vede că întreaga organizare a fost gâdită penru inhibarea votului, nu pentru încurajarea votului. E ce 
am spus că PSD se pregăteşte să boicoteze refrendumul. Dar probleme au fost la secţii de votare din străinătate. 
Am văzut cu toţii imaginile cu mii de români stând la cozile interminabile. Oameni care au mers dimineaţa la vot şi 
au ajuns să voteze seara, alţii care nu au apucat să voteze. Problemele trebuie rezolvate urgent pentru că vine 
următorul tur de scrutin", a mai declarat Klaus Iohannis. 
Preşedintele spune că tocmai pentru a găsi soluţii urgente a decis să organizeze o comisie mixtă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mai multe ONG-uri cer, printr-o SCRISOARE DESCHISĂ, punerea în practică a rezultatelor referendumului din 
26 mai 
Mai multe ONG-uri cer, într-o scrisoare deschisă adresată preşedintelui şi partidelor, punerea în practică a 
rezultatelor referendumului din 26 mai şi modificări precum votul din Diaspora şi demiterea ministrului de 
Externe, Teodor Meleşcanu. 
"Noi considerăm că pe 26 mai 2019 poporul a exprimat foarte clar ce doreşte în privinţa justiţiei şi a statului de 
drept. S-au exprimat în acest sens atât susţinătorii partidelor de opoziţie, cât şi votanţii partidelor care au dat 
majoritatea parlamentară actuală. În acest moment este rândul clasei politice să înţeleagă dorinţa extinsă a 
poporului, să înţeleagă că este solicitată să pună această voinţă în fapt de îndată şi în totalitate prin măsuri clare şi 
concrete", se arată în scrisoarea deschisă. 
"Dorim să evităm ca acest referendum consultativ să aibă soarta altui referendum care nu a fost niciodată pus în 
aplicare, deşi populaţia s-a exprimat covârşitor în favoarea lui. Prin urmare, noi, semnatarii acestei scrisori, 
solicităm de îndată partidelor politice să ia măsuri concrete în sesiunea parlamentară actuală, pentru a respecta 
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voinţa poporului. Parlamentul României, în calitate de organism legislativ, trebuie să pună în operă voinţa 
exprimată clar de cei peste 6.4 milioane de cetăţeni cu drept de vot. 
Organizaţiile neguvernamentale şi grupurile civice semnatare solicită: 
1) Punerea în practică a rezultatelor referendumului din 26 mai 
2) Măsuri de lărgire a accesului la vot pentru romanii de pretutindeni şi sancţionarea responsabililor pentru 
blocarea accesului la vot a romanilor din diaspora 
3) Măsuri de protejare şi întărire a libertăţilor de exprimare şi de asociere şi sancţionarea responsabililor morali 
pentru îngrădirea acestor libertăţi în ultimii doi ani şi jumătate 
1. În privinţa punerii în practică a rezultatelor referendumului din 26 mai, solicităm de urgenţă următoarele: 
a) În 6 mai 2019 a expirat mandatul domnului Victor Ciorbea în funcţia de Avocat al Poporului. Pentru numirea în 
funcţia vacantă a unui nou Avocat al Poporului, este esenţial să fie numită o persoană care oferă garanţiile morale 
şi profesionale de a proteja statul de drept împotriva unor abuzuri ale guvernului prin emiterea unor ordonanţe 
de urgenţă pe tema justiţiei sau, cum s-a întâmplat recent, de îngrădire a dreptului constituţional la vot. Noi 
considerăm că în funcţia de Avocat al Poporului e nevoie de un profesionist care să fi demonstrat atât experienţă 
juridică solidă, cât şi abilităţi şi competenţe de negociere necesare în relaţie cu instituţiile statului. Cel mai 
important este ca persoana care va fi numită în această funcţie să fi dovedit integritate şi verticalitate pentru a 
putea asigura o protecţie reala a drepturilor omului, atât din perspectiva drepturilor civile şi politice, cât şi din 
perspectiva drepturilor minorităţilor de orice natură. 
b) Retragerea din funcţii a tuturor celor care deţin poziţii de demnitate publică, aleasă sau numită, care s-au 
folosit de prerogativele atribuite pentru a conduce asaltul asupra justiţiei. Ne referim aici în special la revocarea 
din funcţiile de conducere a comisiilor juridice a parlamentarilor Eugen Nicolicea şi Florin Iordache. Cerem ca 
aceştia să nu mai aibă responsabilitatea de a conduce procesul legislativ în domeniul juridic, dat fiind rolul lor în 
încercările de decapitare a justiţiei din ultimii doi ani. Avem în vedere şi pe consilierul Darius Vâlcov, precum şi pe 
toţi cei care se află în situaţii de condamnare în prima instanţă şi deţin actualmente funcţii publice sau de 
demnitate publică; 
c) Eliminarea de urgenţă, în cursul sesiunii parlamentare actuale, a tuturor prevederilor nocive din legile justiţiei 
aşa cum au fost ele determinate de Comisia de la Veneţia, precum şi implementarea acelor recomandări de 
îmbunatăţire a legislaţiei în domeniu. Aceasta trebuie făcută prin procedură parlamentară rapidă (nu prin OUG-
uri) pentru a se păstra spiritul referendumului; 
d) Depunerea în interval de 30 de zile a unei iniţiative de modificare a Constituţiei depusă de cel puţin o pătrime 
dintre parlamentari privind introducerea prevederilor legate de referendum. Invocăm în acest sens Constituţia 
Belgiei unde e prevăzut clar că amnistia/graţierea nu se poate face pentru infracţiuni de serviciu/corupţie 
săvârşite de politicieni/demnitari. Aceeaşi iniţiativă trebuie să prevadă exceptarea de la reglementarea prin OUG 
pe domeniul justiţiei (cu posibilitatea stipulării totuşi a unor cazuri excepţionale, precum în cazul declarării stării 
de urgenţă sau a celei de război) precum şi posibilitatea de atacare a OUG-urilor de către Preşedinte, Înalta Curte 
de de Casaţie şi Justiţie şi Parlament; 
e) Desfiinţarea Secţiei Speciale de anchetare a magistraţilor printr-o lege specială promovată în regim de urgenţă, 
care să intre în vigoare de îndată; 
f) Renunţarea la actualele modificări pe Codul Penal şi pe cel de Procedură Penală printr-un act explicit al 
Parlamentului. 
2. Totodată, ţinând cont de situaţia produsă la actualele alegeri europarlamentare în secţiile de vot din diaspora, 
unde sute de mii de persoane nu au putut vota, iar alte sute de mii de persoane au fost umilite, fiind nevoite să 
aştepte la cozi de 5-7 ore pentru a-şi exercita un drept fundamental solicităm: 
a) Demiterea din funcţie a Ministrului de Externe Teodor Meleşcanu, a preşedintelui Autorităţii Electorale 
Permanente, domnul Florin Mituleţu-Buică, precum şi a tuturor celor care se fac vinovaţi de această situaţie de o 
gravitate excepţională; 
b) Iniţierea unor proceduri de anchetă (judiciare şi parlamentare) pentru a determina dacă s-au comis infracţiuni 
în legătură cu această situaţie; 
c) Iniţierea modificării legislaţiei astfel încât la alegerile prezidenţiale de la finalul toamnei anului 2019 TOŢI 
cetăţenii români cu drept de vot să aibă posibilitatea să îşi exercite în mod demn dreptul la vot, indiferent dacă se 
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află în diaspora sau pe teritoriul României, atât prin suplimentarea numărului de secţii cât şi prin extinderea 
perioadei de votare pentru diaspora pe un termen rezonabil (de pilda o săptămână întreagă înainte de ziua 
votului în România) şi prin vot prin corespondenţă. 
d) În subsidiar, cerem, în regim de urgenţă, introducerea în Parlament, dezbaterea şi adoptarea modificărilor la 
legile electorale promovate prin iniţiativa cetăţenească "Oameni Noi în politică", modificări care lărgesc accesul la 
vot al romanilor din ţară şi din diaspora, deschid competiţia electorală şi asigură o mai bună reprezentare a 
românilor de pretutindeni 
3. Totodată, şi înţelegând că acestea excedează discuţiei despre operaţionalizarea de îndată a rezultatelor 
referendumului, dar considerându-le ca reprezentând priorităţi de nivel zero pentru societate, dat fiind că aceste 
teme care afectează concurenţa electorală şi drepturile cetăţeneşti pot produce derapaje ca cele intervenite în 
ultimii 2 ani şi jumătate, cerem de asemenea partidelor: 
a) Urgentarea procedurii de dezbateri parlamentare pentru iniţiativa de modificare a Constituţiei "Fără Penali în 
funcţii publice"; 
b) Modificări legislative care să asigure un Consiliu Naţional al Audiovizualului eficient şi neînregimentat politic; 
c) Modificări legislative la Legea 550/2004 (Legea Jandarmeriei) şi la Legea 60/1991 (privind organizarea şi 
desfăşurarea adunărilor publice) care să permită o exercitare deplină şi în siguranţă a dreptului la întruniri şi la 
libera expresie, precum şi tragerea la răspundere a celor care caută să limiteze abuziv aceste drepturi; 
d) Asigurarea suportului instituţional legal (declasificarea documentelor de la Ministerul Afacerilor Interne) şi 
garantarea independenţei anchetelor privind vinovaţii pentru abuzurile comise împotriva cetăţenilor cu ocazia 
protestului din 10 august 2018, precum şi a altor proteste civice din ultimii doi ani şi jumătate. 
Vă reamintim că acum clasa politica are obligaţia morală de a întreprinde acţiuni concrete şi de substanţă, într-un 
orizont de timp măsurabil în săptămâni, pentru a transpune în lege voinţa poporului aşa cum a fost exprimată în 
cadrul referendumului din 26 Mai! Subliniem faptul ca vigilenţa cetăţenilor nu va înceta nici o clipa până când 
voinţa lor nu va fi îndeplinită", se arată în document. 
Scrisoarea are şi o listă de susţinători, mai precis 46 de organizaţii civice, dintre care multe asociaţii #rezist. 
Potrivit datelor BEC, la referendumul pe teme de justiţie, din 7.229.939 de participanţi, 5.864.980 de răspunsuri 
au fost favorabile întrebării referitoare la interzicerea amnistiei şi graţierii pentru infracţiuni de corupţie. 
De asemenea, la întrebarea privind interzicerea adoptării OUG în domeniul infracţiunilor, pedepselor şi al 
organizării judiciare, 5.745740 de răspunsuri au fost favorabile. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Autoritatea Electorală Permanentă propune instituirea votului electronic şi cel prin corespondenţă până la 
alegerile prezidenţiale 
Preşedintele AEP, Constantin Mituleţu-Buică, a propus înfiinţarea unui grup de lucru interinstituţional în vederea 
intoducerii votului electronic şi cel prin corespondenţă până la alegerile prezidenţiale. 
Șeful AEP propune, de asemenea, eliminarea din secţiile de votare a listelor electorale tipărite. 
Propunerea a fost iniţiată în cadrul unei întâlniri a preşedintelui AEP cu reprezentanţii instituţiilor naţionale cu 
atribuţii în organizarea şi desfăşurarea alegerilor. 
„În data de 29 mai 2019, ora 10:00, la sediul Autorităţii Electorale Permanente (AEP) a avut loc, sub conducerea 
preşedintelui Autorităţii, Constantin-Florin Mituleţu-Buică, ultima întâlnire cu reprezentanţii instituţiilor naţionale 
cu atribuţii în organizarea şi desfăşurarea alegerilor, asigurarea securităţii cibernetice şi protecţia datelor cu 
caracter personal, în vederea punerii în aplicare a prevederilor Recomandării Comisiei Europene C (2018) 5.949 din 
12 septembrie 2018 privind reţelele de cooperare în domeniul alegerilor, transparenţa online şi prevenţia 
incidentelor de securitate cibernetică şi combaterea campaniilor de dezinformare în contextul alegerilor pentru 
Parlamentul European din anul 2019. (...) 
Preşedintele AEP a propus iniţierea, în cel mai scurt timp posibil, a unui grup de lucru interinstituţional care să 
păstreze aceeaşi structură şi care să vizeze identificarea soluţiilor de eficientizare a proceselor electorale, în 
vederea introducerii votului electronic şi/sau prin corespondenţă până la alegerile prezidenţiale din acest an şi a 
eliminării din secţiile de votare a listelor electorale tipărite”, a transmis AEP, într-un comunicat de presă. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Proiectul de lege al lui Dragnea privind interzicerea exportului de buşteni, înregistrat la Senat 
Propunerea legislativă iniţiată de Liviu Dragnea, care prevede interzicerea exportului de buştean pentru o 
perioadă de zece ani, a fost înregistrat, miercuri, la Senat. El urmează să fie dezbătut în comisiiile de specialitate, 
apoi adoptat în plenul Senatului, ca primă Cameră sesizată. 
„Se interzice pe o perioadă de zece ani exportul de buştean cu sau fără coajă sau lemn rotund, cherestea şi lemn 
de foc începând cu anul 2020. Încălcarea interdicţiei prevăzute la al (1) determină confiscarea contravalorii 
materialului lemnos care a făcut obiectul exportului”, prevede articolul 4 din proiectul legislativ. 
Iniţiativa prevede instituirea Registrul naţional de evidenţă informatizată a proprietăţilor forestiere, la nivelul 
autorităţii publice centrale care răspunde de sivicultură, cu scopul aplicării regimului silvic şi gestionării durabile a 
fondului forestier. 
De asemenea, „în vederea asigurării transparenţei recoltării masei lemnoase din fondul forestier naţional se 
instituie Catalogul naţional al masei lemnoase la nivelul autorităţii publice centrale care răspunde de sivicultură 
prin utilizarea bazelor de date informatice existente la nivelul acesteia”. 
Iniţiatorul proiectului legislativ este Liviu Dragnea, susţinut însă de mai mulţi parlamentari din PSD, precum 
ministrul Muncii Marius Budăi, Florin Iordache sau Mircea Drăghici. 
Propunere legislativă privind gestionarea durabilă a pădurilor a fost înregistrată la Senat, ca prim for sesizat, 
Camera Deputaţilor fiind decizională. 
Postul de preşedinte al Camerei Deputaţilor şi de deputat a fost vacantat, miercuri, în urma încarcerării lui Liviu 
Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senat: Demnitarii, magistraţii şi poliţiştii pot procura arme letale fără absolvirea unui curs 
Senatul a adoptat, miercuri, o propunere legislativă care prevede că demnitarii, magistraţii, militarii şi poliţiştii pot 
achiziţiona autorizaţie de port-armă , fără absolvirea unui curs de instruire teoretică şi practică în acest sens. 
Propunerea legislativă pentru modificarea art. 14 alin. (1) lit. g) din Legea nr. 295/2004 privind regimul armelor şi 
muniţiilor, republicată, cu modificările şi completările ulterioare a fost adoptată în plenul Senatului cu 42 de 
voturi „pentru”, 15 voturi „împotrivă” şi patru abţineri . 
Comisia pentru apărare a adoptat un raport de admitere, fără amendamente. 
„Propunerea legislativă are ca obiect de reglementare modificarea art 14 (1) lit. g din Legea nr. 296/2004 privind 
regimul armelor şi muniţiilor, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, în sensul exceptării de la 
absolvirea unui curs de instruire teoretică şi practică organizat de o persoană juridică autorizată în vederea 
obţinerii autorizaţiei de procurare a armelor letale a demnitarilor, magistraţilor, diplomaţilor, militarilor şi 
poliţiştilor, pe perioada cât sunt în activitate şi după încetarea activităţii, pensionare, trecere în rezervă sau 
retragere”, potrivit raportului Comisiei pentru apărare. 
Astfel, articolul 14 din Legea nr. 295/2004 privind regimul armelor şi muniţiilor, litera g) a alineatului (1) se 
modifică astfel: „Au absolvit un curs de instruire teoreticp şi practică, organizat de o persoană juridică autorizată 
pentru această activitate, în condiţiile prevăzute de normele metodologice de aplicare a prezentei legi, cu 
excepţia persoanelor prevăzute la art 14 (2) lit. a, respectiv demnitarii, magistraţii, diplomaţii, militarii şi poliţiştii, 
pe perioada cât sunt în activitate şi după încetarea activităţii, pensionare, trecerea în rezervă sau retragere, după 
caz, cu excepţia situaţiei în care aceştia şi-au pierdut calitatea din motive imputabile lor”. 
Guvernul nu susţine proiectul de lege. 
Iniţiatorul, deputatul Florin Roman, susţine că modificarea legii este necesară, având în vedere fenomentele 
infracţionale. 
„Având în vedere evoluţia fenomenelor infracţionale, caracterizate uneori prin agresiuni armate asupra 
persoanelor şi bunurilor acestpra, cererilor unor cetăţeni de a-şi asuma dreptul de apărare împotriva celor care le 
pun în pericol viaţa şi integritatea corporală, precum şi interesul general de punere sub control cât mai riguros al 
regimului armelor şi muniţiilor, se impune modificarea cadrului legislativ care reglementează acest domeniu”, se 
arată în expunerea de motive a iniţiativei. 
Propunerea legislativă a fost adoptată de Senat, ca primă Cameră sesizată, Camera Deputaţilor fiind decizională. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Nicuşor Dan îşi anunţă candidatura la primărie: Am speranţa că voi fi candidatul unic al Opoziţiei 
Nicuşor Dan şi-a anunţat candidatura la primăria Capitalei ca independent. Fostul lider USR spune că îşi doreşte să 
fie candidatul comun al partidelor de Opoziţie împotriva Gabrielei Firea şi le cere acestor partide sprijinul. 
Anunţul candidaturii lui Nicuşor Dan vine după ce fostul lider USR spunea în trecut că se află într-un dialog cu 
celelalte forţe politice din Opoziţie. Contactat de Digi24.ro, Dan a confirmat, joi, intenţia şi a spus că „trebuie să 
existe o înţelepciune pentru un candidat unic al Opoziţie şi am speranţa că eu o să fiu acela”. 
Mai mult decât atât, Nicuşor Dan a declarat pentru Digi24.ro că dacă va exista un candidat stabilit de comun 
acord după un dialog între partide şi el, nu va candida împotriva acelui candidat: „Dacă în urma unei înţelegeri la 
care să ia parte toate partidele de opoziţie şi cu mine o să ajungem la concluzia că există cineva cu mai multe 
şanse să câştige, eu nu o să candidez împotriva acelui candidat stabilit de comun acord”. 
Nicuşor Dan a reintrat în USR la momentul depunerii listei comune a Alianţei 2020 pentru a contrasemna lista, în 
condiţiile în care alianţa USR-PLUS fusese respinsă pe motive formale de BEC. Despre situaţie, fostul lider USR 
spune că a părăsit formaţiunea imediat după ce problema a fost rezolvată: „Exact aşa s-a întâmplat, am spus de 
atunci că o să mă înscriu pe o perioadă scurtă cât să pot să co-semnez protocolul fără să comit un fals în acte, am 
făcut asta, m-am înscris şi după aceea m-am retras”. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Primăria Capitalei vrea să acorde copiilor VOUCHERE pentru aparate dentare/ Proiectul ar putea fi aprobat joi 
Primăria Capitalei vrea să implementeze un nou proiect de acordare a voucherelor pentru aparate dentare 
destinate copiilor cu vârste între 7 şi 16 ani, după cel de anul trecut. Proiectul, al cărui buget este de aproape 2,3 
milioane de lei, ar putea fi aprobat în şedinţa CGMB de joi. 
„Se aprobă acordarea unui sprijin financiar sub formă de vouchere, în valoare de 1.100 de lei elevilor cu vârste 
între 7 şi 16 ani, cu domiciliul în Municipiul Bucureşti, sau viză de reşedinţă obţinută cu cel puţin şase luni înaintea 
depunerii cererii de aplicare în proiectul pentru montarea de aparate ortodontice mobile”, se arată în proiectul de 
hotărâre care va fi dezbătut în şedinţa de joi. 
Bugetul proiectului denumit „SMILE – Mobile” este de aproape de 2,3 milioane de lei şi se va derula prin 
Administraţia Spitalelor şi Serviciilor Medicale Bucureşti. 
Primăria Capitalei a mai implementat un astfel de proiect şi anul trecut, denumit „Consultaţii stomatologice şi 
aplicare de aparate ortodontice pentru elevii din Municipiul Bucureşti”, iar acum, prin noul proiect, întâietate vor 
avea elevii care au depus cerere pentru proiectul din 2018, dar nu au apucat să beneficieze de un voucher. 
„Sănătatea oro-dentală este considerată astăzi, pe bună dreptate, un indicator al stării de sănătate generale, 
având în vedere că bolile cavităţii orale au consecinţe negative asupra stării de sănătate a individului sau sunt 
cauza unor boli grave, cum ar fi cele cardiovasculare, diabetul, bolile renale sau reumatismale”, se arată în 
expunerea de motive a proietului de hotărâre. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Muncii: Am primit doua palme de trezire. Avem nevoie de copii in aprobarea deciziilor in UE 
Este nevoie ca "tinerii si copiii" sa detina functii de decizie, asa ca Presedintia Romaniei la Consiliul UE va incerca 
sa impuna pe agenda Uniunii Europene tema participarii copiilor si a adolescentilor la procesul de luare a 
deciziilor din cadrul UE, a declarat miercuri ministrul Muncii si Justitiei Sociale, Marius Budai. 
"Vom incerca sa impunem pe agenda Uniunii Europene o tema foarte importanta din punctul nostru de vedere, si 
anume participarea copiilor, a adolescentilor, a copiilor nostri, la elaborarea si la aprobarea deciziilor in cadrul 
Uniunii Europene. Cred in acest proiect, am avut activitate cu ei, cred cu tarie nu numai pentru faptul ca am doi 
copii, unul de 11 si unul de 18 ani, dar pentru ceea ce noi, coplesiti de grijile de zi cu zi, uitam cum ne criticau pe 
noi cei de acum cand eram in adolescenta ca nu ii ascultam", a afirmat Marius Budai, la o conferinta privind 
egalitatea de gen, organizata in contextul detinerii de catre Romania a Presedintiei Consiliului UE. 
Ministrul Muncii a dezvaluit ca pentru el colaborarea cu grupuri de copii a avut efectul de trezire pe care il 
provoaca o pereche de palme. 
"Am avut cateva actiuni impreuna cu acesti copii minunati si credeti-ma ca simbolic am primit doua palme de 
trezire si sunt obisnuit cu discutiile cu fiul meu de 18 ani, dar acesti copii mi-au bagat in suflet tineretea noastra, 
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copilaria noastra", a pretins Marius Budai. 
Acesta a sustinut plasarea copiilor si a tinerilor in functii de decizie, dupa modelul prin care femeile sunt plasate in 
functii de decizie pentru combaterea discriminarii de gen. 
"Concluzionez prin a spune: avem nevoie de femei in functii de decizie si pe piata muncii, avem nevoie si de noi, 
barbatii, avem nevoie de tineri, de copii in decizie - credeti-ma, au idei foarte, foarte bune", a conchis ministrul 
Muncii. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 In loc sa-si desfiinteze companiile ilegale, Firea se pregateste sa dubleze numarul de salariati. Bucurestenii 
platesc 
In loc sa desfiinteze companiile municipale - declarate ilegale de instanta inca de anul trecut - Administratia Firea 
vrea sa le dezvolte. 
Primaria isi propune, printre altele, sa angajeze, in urmatoarele luni, inca 2.500 de oameni in companii si sa 
majoreze cheltuielile cu personalul de peste trei ori. Totodata, ii va plati mai bine si pe membrii consiliilor de 
administratie. 
Totul, pentru ca aceste companii declarate ilegale - dintre care multe merg in pierdere inca de la infiintare - sa 
poata continua sa cheltuiasca nestingherite banii bucurestenilor. 
Inca din 2017, Gabriela Firea anunta ca vrea sa schimbe din temelii modul in care este administrat Bucurestiul. 
Mai exact, primarul general spunea atunci ca - pentru a opri hemoragia de bani publici din bugetul Capitalei - vrea 
sa infiinteze 22 de companii municipale, care sa rezolve, eficient si transparent, cele mai diverse probleme, de la 
cele de trafic rutier, pana la neajunsurile legate de parcari si spatii verzi. 
Tot companiile urmau sa se ocupe de iluminat, de agrement, de intretinerea cladirilor municipalitatii, dar si de 
consolidarea celor cu risc seismic. Practic, aproape tot ce e important in administratia locala urma sa se realizeze 
prin intermediul acestor companii. 
Totul suna parca prea frumos ca sa fie si adevarat. Din pacate, timpul a demonstrat ca asa si era! 
Companiile, stat in stat: transparenta promisa, ia-o de unde nu-i! 
Imediat dupa ce a infiintat aceste companii, Gabriela Firea a uitat de transparenta promisa. In concluzie, luni la 
rand, bucurestenii n-au putut afla nici cu ce se ocupa aceste companii, nici cati angajati si nici ce bugete au. 
Dupa cum Ziare.com v-a relatat la vremea respectiva, pana si numele directorilor si adresele sediilor companiilor 
au fost tinute la secret sau pazite strasnic de orice vizitator indiscret. 
In cele din urma - obligate de lege - cele mai multe dintre companiile municipale ale Gabrielei Firea (dar nu toate!) 
si-au facut site-uri si au inceput sa afiseze informatii sumare cu privire la banii publici primiti de la Primaria 
Capitalei pentru salarii si achizitii. Din pacate, pana si respectivele date erau, de cele mai multe ori, trunchiate sau 
afisate intr-o maniera neuniforma, de natura sa-l deruteze pe bucuresteanul care ar fi incercat sa inteleaga pe ce 
se duc banii lui. 
In cele din urma, la finele lunii noiembrie, la solicitarea USR, Tribunalul Bucuresti a decis ca aceste companii 
municipale fusesera infiintate ilegal. Administratia Firea a atacat atunci decizia, dar fara succes. Asa se face ca, in 
februarie 2019, Curtea de Apel Bucuresti a decis, definitiv si irevocabil: companiile sunt ilegale. Principalul motiv: 
au fost infiintate fara votul a doua treimi dintre consilierii generali. 
In mod normal, incepand chiar din acel moment, Administratia Firea ar fi trebuit sa inceapa procedurile de 
dizolvare a companiilor municipale. Totodata, administratia ar fi trebuit sa inceapa recuperarea celor circa 600 de 
milioane de euro pe care - prin majorari de capital si imprumuturi - ii daduse companiilor, la scurt timp dupa ce le 
infiintase. 
Daca Gabriela Firea ar fi facut atunci toate acestea, controversata perioada a companiilor municipale s-ar fi 
terminat deja. 
Primarul Capitalei n-a desfiintat, insa, companiile, ci a recurs la tot soiul de artificii administrative pentru a le 
pastra in functiune. Spre exemplu, cu greu, a reusit sa-i convinga pe consilieri (in afara celor de la USR si a catorva 
de la PNL) sa voteze reinfiintarea companiei Energetica SA. Practic - in ciuda avertismentelor Opozitiei - Gabriela 
Firea a impartit compania municipala ilegala in altele doua, despre care sustine ca ar fi legale. 
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Pentru restul de companii, Primaria Capitalei are, insa, alte planuri. Mai exact, vrea sa le extinda, angajand masiv 
oameni. Iata despre ce este vorba. 
Se cauta mii de noi angajati. Iar cheltuielile cu salariile vor fi pe masura 
Pe ordinea de zi a sedintei din 30 mai a Consiliului General al Municipiului Bucuresti (CGMB) figureaza o serie de 
proiecte de hotarari prin intermediul carora Gabriela Firea cere aprobarea bugetelor a 18 companii municipale. 
In aceste documente, se mentioneaza clar cati salariati au companiile si cati ar vrea sa mai angajeze in acest an. 
Ziare.com a centralizat datele si a constatat ca, pe langa cei peste 3.400 de salariati, doar aceste 18 companii vor 
sa mai angajeze, in lunile care vin, inca 2.700 de oameni. Practic, numarul salariatilor ar urma aproape sa se 
dubleze. 
In tabelul de mai jos puteti vedea cati oameni se pregateste sa angajeze fiecare dintre cele 18 companii, potrivit 
datelor din proiectele de hotarare aflate joi pe masa Consiliului General al Municipiului Bucuresti. 
 

 
 

Cate angajari ar urma sa se faca la fiecare dintre cele 18 companii municipale. Centralizare realizata 
de Ziare.com in baza datelor PMB 

 
Evident, angajarea a mii de oameni va costa mult. Iar acest cost, dublat de unele majorari salariale, va face ca, in 
2019, cheltuielile cu personalul la cele 18 companii municipale sa explodeze. Practic, unele dintre ele se pregatesc 
sa plateasca si de peste 8 ori mai mult pentru salarii, contributii si alte beneficii. 
Cu cat ar urma sa creasca, in 2019, pentru fiecare companie municipala in parte, cheltuielile cu salariile puteti afla 
din tabelul urmator. 
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Le cresc indemnizatiile chiar si sefilor de companii aflate pe pierdere 
Cele mai consistente cresteri ale cheltuielilor cu indemnizatiile conducerii ar urma sa se inregistreze la Compania 
Municipala de Managementul Transporturilor (unde fondul de indemnizatii si cheltuieli aferente va creste de 
peste 3,5 ori), la Compania de Agrement (unde se vor aloca de 2,3 ori mai multi bani in acest scop) si la Compania 
Municipala Turistica (unde se vor da de 2,2 ori mai multi bani pe indemnizatii si cheltuieli conexe). 
Interesant este ca, dintre toate aceste trei companii, doar cea de Agrement a iesit pe profit, anul trecut. Celelalte 
doua au inregistrat pierderi. Iar in aceste conditii, orice bucurestean ar fi indreptatit sa se intrebe: de ce, in lipsa 
unor preformante pozitive remarcabile, ar merita sefii companiilor mai multi bani publici? 
E o intrebare la care va trebui sa raspunda Primaria Capitalei, care sustine aceste majorari de indemnizatii. 
De unde provin sumele necesare pentru majorari de indemnizatii si pentru plata a mii de salarii, in companii? Intr-
o forma sau alta, toti acesti banii vin din buzunarul bucuresteanului. 
Pe de o parte, companiile mai au inca bani de cheltuit pe salarii - din cei circa 600 de milioane de euro pe care i-au 
primit, la scurt timp dupa infiintare, de la Primaria Capitalei. Pe de alta parte, aceeasi primarie sustine ca aceste 
companii urmeaza sa presteze, contra cost, servicii catre institutii care sunt finantate tot de la bugetul local (cum 
ar fi spitalele sau teatrele din Capitala). 
Cu alte cuvinte, fie banii bucuresteanului se duc intai la teatru sau spital si de la acele institutii ajung la companiile 
municipale, fie sunt virati direct catre aceastea din urma, de la bugetul Capitalei. 
De ce creste numarul de angajati la companii care ar trebui desfiintate? 
Nu de putine ori, Administratia Firea a sustinut ca toti cei care doresc desfiintarea companiilor municipale ar 
trebui sa se gandeasca la faptul ca, fara ele, mii de salariati vor ramane pe drumuri. Iar cu cat va creste numarul 
angajatilor, cu atat va putea primarul general sa invoce mai des nevoia de a pastra in functiune companiile, chiar 
si numai pentru a le da catorva mii de bucuresteni un loc de munca si un salariu. 
Consilierul general Catalin Deaconescu (PNL) sustine, insa, ca argumentul este unul fals si ca aceste companii 
municipale n-ar trebui mentinute in viata doar pentru ca ele asigura locuri de munca. 
"Nu vad de ce am pune problema in acest mod. La urma urmei, Bucurestiul are somaj de doar 1%. Doar cine nu 
vrea sa lucreze nu isi va gasi loc de munca, in acest oras. Ce vrem sa spunem, de fapt? Ca salariatii Companiei 
Municipale de Paza n-au mai lucrat nicaieri in domeniu si nu isi vor mai gasi de lucru in alta parte? 
Sau haideti sa luam un alt exemplu. Putem spune ca salariatii care lucreaza la Compania de Strazi sau la cea din 
Consolidari vor ramane pe drumuri? Ei vin din mediul privat, de la firme de constructii. La un moment dat, parte 
dintre privati chiar spuneau ca mai multi angajati le-au plecat catre aceste companii municipale. Care ar fi 
problema daca ele se desfiinteaza? Salariatii s-ar putea oricand intoarce in privat. 
De fapt, ceea ce ar trebui sa faca administratia este sa respecte decizia instantei - care spune ca aceste companii 
sunt ilegale - si sa le desfiinteze. 
Ulterior, ar trebui facuta o analiza atenta pentru a stabili care dintre aceste companii ar trebui reinfiintate si care 
nu. Si asta pentru ca exista o multime de firme pe piata libera care pot face lucrurile bine si la preturi mai mici 
decat cele percepute de companiile municipale", ne-a declarat Cristian Deaconescu. 
De fapt, Primaria Capitalei vrea sa umple schemele de personal ale companiilor municipale si sa le asigure bani de 
investitii, tocmai pentru ca n-are nici cea mai vaga intentie sa le desfiinteze. Cati bani vrea sa le asigure pentru 
acest an si cum anume intentioneaza sa procedeze pentru a reusi sa le mentina in viata - in ciuda faptului ca 
instanta le-a declarat ilegale - va vom spune in episodele urmatoare. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Cum explica UDMR ca a luat voturi in judetele cu putini maghiari: Simpatia romanilor pentru Viktor Orban 
Primarul municipiului Sfantu Gheorghe, Antal Arpad, considera ca numeroasele voturi pe care UDMR le-a primit la 
alegerile europarlamentare de duminica in judetele din sud-estul tarii ar putea avea drept cauza simpatia de care 
se bucura premierul Ungariei, Viktor Orban, in randul foarte multor romani. 
"Am stat si m-am gandit si eu care este explicatia si am vazut ca sunt lansate mii de ipoteze, de la intelegeri cu 
PSD, la intelegeri cu PNL, cu nu stiu ce stat paralel, perpendicular sau mai stiu eu cum. Nu exista nicio intelegere, 
eu va pot garanta ca nu exista intelegere cu nimeni. In primul rand, nici macar nu este realist sa credem ca ar 
exista vreo intelegere cu PSD sau cu PNL in conditiile in care am vazut ce miza politica interna aveau partidele 
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romanesti in aceste alegeri. Nimeni nu ar fi cedat nici macar o jumatate de vot pentru altcineva (...) 
Ipoteza mea este ca se datoreaza simpatiei de care Viktor Orban se bucura in randul multor romani (...) Eu ma 
misc destul de mult in tara si ma intalnesc si cu politicieni, dar ma intalnesc si cu taximetristi, cu frizeri, cu 
vanzatori si asa mai departe (...) si daca le spun ca sunt din Secuime, ca sunt ungur, atunci opt din zece romani 
incep sa vorbeasca despre Viktor Orban. 
Si eu simt ca sunt foarte multi romani in aceasta tara care il apreciaza pe Viktor Orban, iar voturile primite de 
UDMR in aceste judete sunt voturi de protest, un fel de protest impotriva partidelor romanesti (...), dar si de 
simpatie fata de Viktor Orban", a declarat primarul Antal Arpad, care este si liderul organizatiei municipale UDMR 
Sfantu Gheorghe. 
Acesta nu exclude, insa, si varianta ca UDMR sa fi primit aceste voturi pentru "seriozitatea" de care da dovada pe 
scena politica. 
"Aceste tipuri de aprecieri se pot transforma in voturi inclusiv in Constanta, in Craiova sau in Iasi. Foarte probabil 
ca in perioada urmatoare nu vom castiga in continuare alegerile pe acest trend crescator, dar eu cred ca asta este 
motivatia. Nu pot sa o probez, dar este un feeling al meu, asadar merita sa includem si aceasta ipoteza langa 
celelalte (...) Nu cred ca s-au facut confuzii pe buletinele de vot, sa fi votat oamenii UDMR in loc de UNPR sau 
altceva (...), pentru ca se poate vorbi despre un fenomen, vorbim de peste 20.000 de voturi", a adaugat Antal 
Arpad. 
In opinia sa, premierul Ungariei, Viktor Orban, s-a facut apreciat datorita masurilor adoptate, care au avut in 
centrul atentiei copiii si familiile, si au contribuit la cresterea nivelului de trai in tara vecina. 
"Ungaria, in acest moment, cheltuie cea mai mare suma din Uniunea Europeana pentru sustinerea familiei, iar 
acest lucru este apreciat de oameni. E asa de simplu (...) Intotdeauna spun ca ar trebui sa punem orgoliile 
deoparte si sa luam anumite lucruri care sunt facute bine de Ungaria, Polonia, Germania, de orice tara. Sunt 
modele pozitive pe care ar trebui sa le adoptam in Romania si sa facem o tara mai eficienta. Noi imprumutam 
jumatate din sistemul francez, un sfert din cel german, mai punem de la noi si facem varza", a conchis primarul 
Antal Arpad. 
UDMR a reusit sa treaca la limita pragul la europarlamentare, cu un rezultat de 5,26%. Maghiarii au fost ajutati de 
judete in care la alegerile parlamentare din 2016 au obtinut scoruri mult mai mici. 
UDMR a reusit sa treaca la limita pragul la europarlamentare, cu un rezultat de 5,26%. Maghiarii au fost ajutati 
de judete in care la alegerile parlamentare din 2016 au obtinut scoruri mult mai mici. 
Mai mult, de precizat este ca in aceste judete numarul maghiarilor inregistrati oficial este de cateva ori mai mic 
decat numarul de voturi primite duminica de UDMR. 
"UDMR a primit 20.728 de voturi in plus din judetele extracarpatice fata de alegerile de acum 5 ani! O crestere de 
patru ori, de la 7.000, la aproape 28.000. Acum Teleorman, Giurgiu, Blaila, Olt, Iasi, au votat UDMR cu peste 
1.000% mai mult decat maghiarii declarati la recensamant", informeaza Partidul Oamenilor Liberi pe Facebook. 
In Vaslui, de exemplu, numarul maghiarilor inregistrati oficial este de 52, dar UDMR a primit 1.301 voturi. La 
alegerile din 2016 au fost doar 380 de voturi. 
Totodata, in Iasi sunt inregistrati 146 de maghiari, dar UDMR a fost votat de 2.025 de persoane, in comparatie cu 
334 voturi primite in 2016. 
In Buzau sunt inregistrati 81 de maghiari, iar UDMR a primit 1.155 voturi duminica, fata de 279 la alegerile din 
2016. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 

 
 
 
In urma rezultatelor votului de duminica, UDMR va avea 2 mandate de europarlamentar, acestea fiind ocupate de 
Iuliu Wikler si Lorant-Gyorgy Vincze. 
(Sursa: ziare.com) 
 
Pro România intră în forță OFICIAL în Parlament. Grupul parlamentar Pro Europa devine realitate  
 

 
 

Partidul înființat de fostul premier Victor Ponta a fost validat electoral la recentele alegeri europarlamentare. Deși 
avea de mai mult timp în Parlament destui membri pentru a constitui un grup parlamentar, prezența lui Liviu 
Dragnea în fruntea Camerei Deputaților a blocat orice fel de discuții pe această temă. Odată cu alegere lui Marcel 
Ciolacu la conducere și în urma negocierilor politice a venit și recunoașterea oficială a grupului. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Guvernul schimbă modul de calcul a ratelor la creditele Prima Casă 
Guvernul va aproba, în ședința de joi a Executivului, o hotărâre care schimbă modul de calcul al ratelor de la 
programul "Prima casă", Programul de stimulare a cumpărării de autoturisme noi și Programul guvernamental 
"INVESTEŞTE ÎN TINE". 
1. Referitor la Hotarârea Guvernului nr. 717/2009 privind aprobarea normelor de implementare aprogramului 
"Prima casă". 
Prin prezentul proiect de act normativ se propune înlocuirea sintagmei privind referința la ROBOR cu sintagma 
privind referința la noul indice de referintă calculat exclusiv pe baza tranzacțiilor interbancare la o anumita 
perioadă, la care creditorul adaugă marja de dobândă prevazută în normele de aplicare, astfel: 
- rata dobânzii IRCC plus o marjă de maximum 2% pe an pentru creditele în lei; marja include şi nivelul total al 
comisioanelor percepute de către finanţator; marja nu include costul evaluării imobilului, costul aferent efectuării 
formalităţilor de publicitate şi comisionul de gestiune datorat FNGCIMM, după caz; 
2. Referitor la Hotarârea Guvernului nr. 1053/2014 pentru aprobarea Normelor de aplicare a Ordonanţei de 
urgenţă a Guvernului nr. 66/2014 privind aprobarea Programului de stimulare a cumpărării de autoturisme noi. 
Prin prezentul proiect de act normativ se propune înlocuirea sintagmei privind referinta la ROBOR cu sintagma 
privind referința la noul indice de referință calculat exclusiv pe baza tranzacțiilor interbancare la o anumită 
perioadă, la care creditorul adaugă marja de dobândă prevazută în normele de aplicare astfel: 
- rata dobânzii IRCC plus o marjă de maximum 3% pe an; marja include şi nivelul total al comisioanelor percepute 
de către finanţator şi cheltuielile obligatorii legate de finanţare, în toate etapele finanţării; marja nu include costul 
asigurării, costul aferent efectuării formalităţilor de publicitate, prima de garantare. 
3. Referitor la Hotarârea Guvernului nr. 741/2018 pentru aprobarea Normelor de aplicare a Ordonanţei de 
urgenţă a Guvernului nr. 50/2018 privind implementarea Programului guvernamental "INVESTEŞTE ÎN TINE". 
Prin prezentul proiect de act normativ se propune înlocuirea sintagmei privind referința la ROBOR cu sintagma 
privind referința la noul indice de referință calculat exclusiv pe baza tranzacțiilor interbancare la o anumită 
perioada, la care creditorul adauga marja de dobândă prevazută în normele de aplicare astfel: 
- rata dobanzii IRCC plus o marjă de maximum 2% pe an; marja include toate costurile legate de acordarea şi 
derularea creditului în toate etapele finanţării. 
Începând cu data de 2 mai 2019 au intrat în vigoare prevederile OUG 19 care modifică prevederile legale în 
domeniul contractelor de credit oferite consumatorilor. 

 Astfel, pentru creditele acordate în monedă națională rata de dobândă va fi compusă din indicele de 
referinţă calculat exclusiv pe baza tranzacţiilor interbancare trimestrial, la care creditorul poate să adauge o 
anumită marjă fixă pe toată perioada derulării contractului. Indicele de referinţă pentru credite acordate în lei cu 
dobândă variabilă se publică pe website-ul Băncii Naţionale a României şi reprezintă rata de dobândă calculată ca 
medie aritmetica a ratelor dobanzilor zilnice ale tranzacţiilor de pe piaţa monetara interbancară, determinate 
pentru trimestrul anterior. 

 Acest indice de referință se aplică creditelor noi acordate consumatorilor după această dată, la 
refinanțarea creditelor acordate consumatorilor aflate în derulare la această dată, precum și contractelor aflate în 
derulare cu acordul părților formalizat prin act adițional la contractul de credit. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Oamenii de afaceri pun umărul să schimbe Guvernul: 'Singura soluție este unul de uniune națională' 
Mediul de afaceri solicită schimbarea actualuluiu Guvern cu unul de uniune națională, în urma rezultatelorm 
votului de duminică, a declarat miercuri Florin Jianu, președintele Consiliului Național al IMM din România 
(CNIPMMR). 
"Nu vedem în niciun fel o schimbare de paradigmă, o înțelegere a ceea ce a însemnat acest vot al românilor. Cred 
că toți trebuie să înțelegem acest moment. Noi, oamenii de afaceri l-am înțeles și așteptăm să fie înțeles și de 
către politicieni. Nu putem continuă cu un astfel de Guvern, cu astfel de politici publice și cu oameni care nu au 
înțeles mesajul transmis de români. Eu cred că este important să schimbăm acest Guvern, singura soluție în acest 
moment fiind un Guvern de uniune națională, un Guvern care să pregătească alegerile prezidențiale, locale, un 
Guvern format din specialiști, un Guvern care să știe ce înseamnă politicile publice din domeniile lor." 
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CNIPMMR atrage atenția cu privire la următoarele probleme cu care se confruntă mediul de afaceri din România, 
în prezent: 
1. Lipsa stabilității și a predictibilității 
Încrederea în sistemul fiscal este o condiție esențială pentru investitori, predictibilitatea fiind unul dintre cei mai 
importanți factori care influențează deciziile de investiții. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Premierul Viorica Dăncilă a discutat cu ambasadorul SUA la Bucureşti despre ultimele schimbări de pe scena 
politică 
Viorica Dăncilă l-a primit miercuri pe ambasadorul Statelor Unite la Bucureşti Hans Klemm, printre temele 
abordate fiind cele legate de politică internă, se arată într-un comunicat remis MEDIAFAX. 
"Prim-ministrul Guvernului României, Viorica Dăncilă, l-a primit astăzi, 29 mai 2019, pe ambasadorul Statelor 
Unite la Bucureşti, E. S. domnul Hans Klemm. În cadrul discuţiei au fost abordate aspecte ale ultimelor evoluţii de 
pe scena politică internă, precum şi aspecte ale cooperării bilaterale", se arată în comunicatul Guvernului. 
Prim-ministrul Viorica Dăncilă a reiterat angajamentul ferm al Executivului român pentru extinderea şi 
aprofundarea în continuare a cooperării România-SUA. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Conferinţa MEDIAFAX „Smart Agriculture” | Preşedintele Pro Agro, Emil Dumitru: Toţi fermierii trebuie aduşi 
în zona tehnologiei din agricultură 
Preşedintele Federaţiei Naţionale Pro Agro, Emil Dumitru, a declarat, miercuri, la Conferinţa MEDIAFAX „Smart 
Agriculture”, că toţi fermierii trebuie aduşi în zona tehnologiei în agricultură ca să poate fi competitivi atât în 
România, cât şi pe piaţa internaţională. 
„O agricultură smart poate fi făcută în România cu politicieni smart. Agricultorii, fermierii mari, care produc 
pentru piaţă, sunt deschişi faţă de tehnologie, au sisteme de ghidaj şi asistăm la o reducere în ultilizarea de 
pesticide. Cred că trebuie să trecem la o altă etapă. M-am săturat de discursuri populiste. Trebuie să ne gândim la 
fermele mari, cum să suţinem competivitata lor”, a declarat, miercuri, Emil Dumitru, preşedintele Federaţiei 
Naţionale Pro Agro la Conferinţa MEDIAFAX „Smart Agriculture”, eveniment organizat miercuri de Mediafax în 
parteneriat cu Agrointeligenţa. 
Potrivit lui Dumitru, costurile fermierilor trebuie reduse astfel încât aceştia să poată fi competitivi pe piaţa 
internaţională. 
„Trebuie să facem politici inteligente, să reducem costurile fermierilor. Eu sunt un susţinător al fermelor de 
familie, iar acestea trebuie susţinute foarte mult. (…) Trebuie să aducem pe câţi mai mulţi în această zonă a 
tehnologiei, dacă vrem ca domeniul agriculturii şi cel al industriei alimentare să fie unul cu care să ne mândrim”, a 
mai declarat Dumitru. 
Evenimentul organizat de MEDIAFAX, în colaborare cu Agrointeligenţa, îşi propune să desluşească modul în care 
tehnologia, cea mai nouă activitate umană, se îngemănează cu agricultura, cea mai veche activitate umană. 
Agricultura se numără printre domeniile care adoptă şi care răspunde cel mai rapid la schimbările tehnologice, 
dintre toate zonele de activitate, iar tehnologia poate permite agriculturii să recupereze decalajele faţă de 
sistemele agricole occidentale. 
Conferinţa îşi propune discutarea manierei de finanţare a fermierilor români pentru a se dota tehnologic, 
dezbaterea modului cum au folosit fermierii aplicaţiile, cum poate lucra drona ca zilier la fermă, care sunt 
noutăţile momentului în materie de inputuri agricole – substanţe chimice, tratamente, seminţe, utilaje. 
La eveniment participă reprezentaţi ai companiilor de tehnologie, oficiali din Ministerul Agriculturii şi din agenţiile 
guvernamentale, reprezentaţi ai asociaţiilor de fermieri. 
MARIUS MARICA, TIMAC AGRO: ÎN AGRICULTURĂ TREBUIE SĂ PRODUCEM MAI MULT, PE ACEEAŞI SUPRAFAŢĂ 
Marius Marica, director de Marketing al Timac Agro a precizat, miercuri, la Conferinţa MEDIAFAX „Smart 
Agriculture” că fermierii trebuie să producă tot mai mult, dar pe aceeaşi suprafaţă, menţionând importanţa 
inovaţiei în ceea ce priveşte utilizarea fertilizanţilor în agricultură. 
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„Partea de inovaţie pe fertilizare este extrem de importantă în agricultură. Suntem într-un context în care dacă nu 
introduci inovaţie în tot ceea ce înseamnă imputuri pe care le adaugi nu poţi face performanţă. Suntem obligaţi să 
facem inovoaţie în ceea ce înseamnă fertilizare. Trendul arată că trebuie să producem mai mult, pe aceeaşi 
suprafaţă de teren, iar asta nu se poate face decât prin introducerea în tehnologie a inovaţiei”, a susţinut, 
miercuri, Marius Marica, director de Marketing TIMAC Agro România - companie specializată în nutriţie vegetală 
şi animală. 
Precizările lui Marius Marica au fost făcute în cadrul Conferinţei MEDIAFAX „Smart Agriculture”, eveniment 
organizat miercuri de MEDIAFAX în parteneriat cu Agrointeligenţa. 
Potrivit lui Marica, protejarea mediului este extrem de importantă atunci când se utilizează fetilizanţii în 
agricultură. 
„Suntem într-un domeniu în care trebuie să ne îngrijim şi de mediu în fermă şi tot ce înseamnă directive la nivel 
european protejează mediul, de aceea trebuie să păstrăm mediul cât mai curat (...) Trendul de inovaţie în 
fertilizanţi a început acum 30 de ani, iar acum agricutura din Europa este una performantă, utilizând aceşti 
fertilizanţi inovatori. În România, trendul este unul ascendent, care a început acum 4 - 5 ani”, a mai precizat 
Marius Marica. 
Aplicaţii pentru gestiunea fermei, monitorizarea culturilor, controlul temperaturilor de pe mobil, drone care 
furnizează informaţii despre culturi sau tractoare autonome – într-un cuvânt „Smart Agricultura”, tema 
evenimentului organizat miercuri de Mediafax în parteneriat cu Agrointeligenţa. 
Evenimentul îşi propune să desluşească modul în care tehnologia, cea mai nouă activitate umană, se îngemănează 
cu agricultura, cea mai veche activitate umană. 
Agricultura se numără printre domeniile care adoptă şi care răspunde cel mai rapid la schimbările tehnologice, 
dintre toate zonele de activitate, iar tehnologia poate permite agriculturii să recupereze decalajele faţă de 
sistemele agricole occidentale. 
Ne propunem sa discutam cum se pot finanţa fermierii romani pentru a se dota tehnologic, cum au folosit 
fermierii aplicatiile, cum poate lucra drona ca zilier la fermă, care sunt noutatile momentului in materie de 
inputuri agricole – substante chimice, tratamente, seminte, utilaje; 
Participa reprezentati ai companiilor de tehnologie, oficiali din Ministerul Agriculturii şi din agenţiile 
guvernamentale, reprezentati ai asociaţiilor de fermieri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Google a adus în România Market Finder, instrumentul dedicat IMM-urilor care vor să-şi extindă afacerile în 
străinătate 
Întreprinderile Mici şi Mijlocii (IMM) din România au posibilitatea să-şi extindă afacerile în străinătate, prin găsirea 
de noi clienţi şi creşterea vânzărilor online peste graniţe, prin intermediul Market Finder, un nou instrument 
prezentat, joi, în premieră, de Google România. 
Platforma oferă gratuit ghiduri, materiale video şi sfaturi pentru a facilita primii paşi ai companiilor către export şi 
pieţele externe. 
Conform Google România, pentru 60% dintre companiile care doresc să exporte, lipsa de informaţii despre pieţele 
externe este principala provocare. În acest sens, o companie are nevoie de informaţii de bază înainte de a-şi alege 
piaţa, cum ar fi unde este cererea cea mai mare pentru produsele şi serviciile pe care le oferă. 
Market Finder poate oferi date pentru toate aceste categorii, ajutând IMM-urile să-şi extindă afacerile în 
străinătate, în contexul în care companiile trebuie să cunoască anumite date precum dimensiunea pieţei, 
structura acesteia, cine sunt potenţialii clienţi şi cât sunt dispuşi să plătească, precum şi informaţii despre 
competitori. 
Reprezentanţii gigantului american precizează că există mai mulţi paşi pe care companiile trebuie să le urmeze 
accesând Market Finder şi pentru a exporta. 
Astfel, o primă etapă ar fi găsirea celor mai bune pieţe de export, iar după ce este introdusă în platforma adresa 
web a afacerii, aplicaţia va sugera pieţele cele mai potrivite către care compania ar putea să-şi exporte bunurile şi 
serviciile. Mai departe, va fi afişat numărul de căutări lunare pe Google pentru produsul vândut de către firmă, 
precum şi dimensiunea potenţială a pieţei. Market Finder va analiza gradul de utilizare a internetului, datele 
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demografice şi venitul disponibil, oferind indicatori clari şi informaţii detaliate despre potenţialul fiecărei pieţe. 
Pasul 2 constă în pregătirea afacerii pentru pieţele globale. La această etapă, Market Finder cuprinde instrumente 
de localizare, ghiduri şi sfaturi care arată cum să comunici eficient către o nouă piaţă, indiferent de limbă, 
obiceiuri şi preferinţe de plată. "Resursele de logistică prezintă regulile internaţionale pentru livrări şi transport 
din piaţa aleasă. Ghidul plăţilor explorează multitudinea opţiunilor de plată disponibile global şi sugerează care 
sunt cele mai potrivite pentru fiecare piaţă", notează Google România. 
În final, dar nu în cele din urmă, etapa a treia a procesului parcurs pe Market Finder ajunge la găsirea de noi 
clienţi. Market Finder oferă resurse de pregătire în digital marketing pentru ca utilizatorii să poată găsi afacerea 
atunci când o caută. De exemplu, arată cum să creeze campanii de publicitate eficiente şi ţintite către piaţa 
aleasă, printr-o serie de studii de caz, ghiduri şi materiale video. 
Oficialii Google România au lansat, tot joi, alături de Market Finder, şi proiectul "Exportă cu Google Atelierul 
Digital", un program naţional gratuit adresat antreprenorilor români care doresc să îşi extindă afacerea peste 
graniţe. 
Programul constă în ateliere de export şi consultanţă gratuită în hub-urile Google din Bucureşti, Cluj-Napoca, 
Constanţa, Timişoara şi Iaşi. Prin intermediul acestei iniţiative, antreprenorii vor învăţa cum să pună bazele unei 
strategii de export potrivite pentru afacerea lor şi cum să o implementeze. 
Înscrierile se fac începând de din această săptămână, completând formularul dedicat la adresa 
https://events.withgoogle.com/export/registrations/new/. 
Larry Page şi Sergey Brin au fondat Google în anul 1998. De atunci, compania a crescut la peste 50.000 de angajaţi 
la nivel global, oferind o gamă largă de produse şi platforme populare ca: Search, Maps, Ads, Gmail, Android, 
Chrome şi YouTube. În octombrie 2015, Alphabet a devenit compania-mamă a Google.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 BCE va oferi băncilor credite cu dobânzi avantajoase pentru a stimula creşterea economică (Bloomberg) 
Banca Centrală Europeană (BCE) va oferi băncilor din zona euro condiţii foarte avantajoase cu prilejul 
următoarelor sale credite pe termen lung, în ideea de a stimula creşterea economică anemică, susţin economiştii 
intervievaţi de Bloomberg. 
Potrivit respondenţilor la un sondaj organizat de Bloomberg, dobânda la creditele pe doi ani va fi sub dobânda de 
referinţă practicată de BCE, care în prezent este la nivelul zero, dacă băncile vor atinge ţintele de creditare 
destinate să ajute zona euro să depăşească perioada de creştere slabă. Majoritatea respondenţilor se aşteaptă ca 
noile credite să fie oferite la o dobândă de minus 0,25% sau mai mică. 
"Riscul unei încetiniri a economiei cere noi stimulente monetare," a declarat Kristian Toedtmann, economist la 
Dekabank în Frankfurt. 
Preşedintele BCE, Mario Draghi ar urma să dezvăluie detaliile noilor credite bancare în data de 6 iunie, după 
reuniunea consiliului guvernatorilor BCE care va avea loc în Lituania. Gardienii euro vor analiza cele mai recente 
prognoze economice care vor arăta dacă se întrevede o relansare în a doua jumătate a anului. 
Economiştii intervievaţi de Bloomberg se mai aşteaptă ca BCE să nu facă nimic pentru a reduce impactul 
dobânzilor negative la depozitele bancare. Aceasta deşi băncile susţin că dobânda de 0,4% pe care trebuie să o 
plătească BCE pentru rezervele constituite la banca centrală le afectează marjele de profit deoarece nu pot fi 
transferate mai departe către consumatori. 
BCE a promis că va menţine dobânda de referinţă la un minim istoric cel puţin până la finele acestui an, iar 
economiştii se aşteaptă ca acest mesaj să rămână neschimbat cel puţin pentru moment. 
La reuniunea din luna aprilie, o parte din oficialii BCE au declarat că au devenit mai puţin optimişti în prognozele 
care arătau spre o relansare. Datele statistice publicate între timp nu oferă o imagine clară, iar economiştii susţin 
că este puţin probabil ca noile prognoze să se abată foarte mult de la precedentele estimări. 
BCE îşi va menţine punctul de întârziere potrivit căruia relansarea este "întârziată, dar nu deraiată". Acest lucru 
presupune nicio modificare cu privire la orientarea viitoare, a declarat Piet Christiansen, analist la Danske Bank în 
Copenhaga. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Guaido promite continuarea protestelor deoarece negocierile de la Oslo nu au dus la niciun acord 
Liderul opoziţiei din Venezuela, Juan Guaido, a promis că va continua protestele de stradă după ce discuţiile 
dintre oficialii guvernamentali, găzduite de Norvegia s-au încheiat miercuri fără progrese în sensul soluţionării 
crizei politice cu care se confruntă ţara sud-americană, relatează Reuters. 
La întâlnirea de la Oslo, delegaţii opoziţiei au cerut în mod repetat preşedintelui Nicolas Maduro să demisioneze şi 
să permită unui guvern de tranziţie să organizeze alegeri prezidenţiale pentru a pune capăt crizei politice din 
Venezuela. 
"Nu s-a ajuns la niciun acord, astfel încât şansa pe care o avem astăzi este să rămânem în stradă", a declarat 
Guaido pentru Fox Business Network: "Vrem să ajungem la o soluţie în acest conflict". 
Într-un comunicat anterior, biroul lui Guaido a anunţat că opoziţia este dispusă să continue medierea atâta timp 
cât există şanse pentru un progres, dar că nu va renunţa la foaia de parcurs pentru noi alegeri. 
Ministerul de Externe din Norvegia a transmis miercuri că reprezentanţii Guvernului şi cei ai opoziţiei din 
Venezuela au arătat o "disponibilitate" pentru a face progrese. 
"Părţile şi-au demonstrat disponibilitatea de a avansa în căutarea unei soluţii convenite şi constituţionale pentru 
ţară, care să includă chestiuni politice, economice şi electorale", a precizat Ministerul de Externe de la Oslo. 
Guaido şi-a asumat, în ianuarie, funcţia de preşedinte interimar, citând constituţia Venezuelei, şi a denunţat 
guvernul lui Maduro drept ilegitim, după ce a obţinut realegerea anul trecut printr-un vot care a fost calificat ca 
fiind falsificat. 
Majoritatea naţiunilor occidentale l-au recunoscut pe Guaido drept preşedinte legitim al Venezuelei, dar Maduro 
a declarat în repetate rânduri că nu va renunţa. El a denunţat o lovitură de stat din partea lui Guaido şi o 
marionetă a Washingtonului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia Europeană recomandă începerea negocierilor de aderare a Macedoniei de Nord la UE 
Comisia Europeană a recomandat miercuri în mod oficial ca Macedonia de Nord să înceapă negocierile de aderare 
la Uniunea Europeană, potrivit Reuters. 
Recomandarea a fost făcută în urma unei reuniuni a Comisiei la Bruxelles, după cum a anunţat pe Twitter 
Johannes Hahn, comisarul european pentru Politici de Vecinătate şi Negocieri pentru Extindere. 
Pentru ca negocierile să poată fi demarate este necesar ca toate statele membre ale Uniunii Europene să fie de 
acord cu acest lucru. 
Aderarea acestei ţări la UE şi NATO a fost blocată până recent de Grecia. Modificarea denumirii statului, din 
„Republica Macedonia” (recunoscută la nivel internaţional sub denumirea „Fosta Republică Iugoslavă a 
Macedoniei”, n.r.) în „Republica Macedonia de Nord”, a fost o condiţie impusă de Grecia pentru ca Atena să nu se 
mai opună aderării acestei ţări la cele două organizaţii internaţionale. Modificarea denumirii statului a fost decisă 
în urma Acordului de la Prespa, semnat în 2018. 
În luna martie, Înaltul reprezentant UE pentru Afaceri Externe şi Politici de Securitate, Federica Mogherini, a 
declarat că Uniunea Europeană intenţionează să deschidă negocierile de aderare a Republicii Macedonia de Nord 
la Blocul comunitar în luna iunie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Israel. Negocieri eşuate pentru un nou guvern, anticipate în septembrie 
Negocierile pentru formarea unui nou guvern în Israel au eşuat, astfel că vor fi organizate alegeri anticipate. 
Parlamentul israelian a votat aseară dizolvarea sa la mai puţin de două luni după ce a fost ales. A fost dat şi un vot 
pentru organizarea de noi alegeri legislative la 17 septembrie, o situaţie nemaiîntâlnită în istoria ţării. 
Propunerea pentru dizolvarea parlamentului a fost făcută de partidul Likud al premierului Benjamin Netanyahu. 
Acesta nu a reuşit să formeze o coaliţie de guvernământ cu partidele de dreapta care s-au impus la alegerile 
desfăşurate pe 9 aprilie. 
Drept urmare, Netanyahu a preferat anticipatele decât să îi ofere preşedintelui posibilitatea să facă altă 
nominalizare pentru postul de premier. 
(Sursa: stiri.tvr.ro)  
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